

Future Research Competition

2nd Edition



As part of supporting the Emirate and the State's forward-looking directions towards the future

Dubai Judicial Institute
announces the launch of a scientific
research competition

Submission date

17 September 2024 - 31 March 2025



في إطـــار دعــم توجهــات الإمـــارة والدولـــة نحــو المستقــبل

معهـد دبـي القـضـائي يعلن عن إطلاقـه مسابقـة للبحث العلمي

تسليم المشاركات

17 سبتمبر 2024 - 31 مارس 2025

Your participation establishes the future profile of the legal domains associated with modern technologies

مشاركاتكم ترسم الملامح المستقبلية للمجالات القانونية المرتبطة بالتقنيات الحديثة



الفئات Categories

البحوث العلمية Research

ضمن المجلة المحكمة As part of the peerreviewed journal

> بحد أقصى Maximum of

> > 60

صفحة للبحث Pages for each research

الكتب Books

ضمن سلسلة الدراسات والبحوث As part of the research and studies series

> بحد أقصى Maximum of

> > 150

صفحة للكتاب Pages for each book



مسابقة أبحـــاث المستقبل الدورة الثانية



Future Research Competition 2nd Edition



الموضوعات Topics

The competition focuses on

The Legal and Judicial Applications
in the following domains:

تركز المسابقة على التطبيقات القانونية والقضائية في المجالات التالية:

الذكاء الاصطناعي والأمن الإلكتروني Artificial Intelligence & Cyber Security





علوم الفضاء Space Science

الاقتصاد (الشركات الناشئة ومجمعات الأعمال)







البيئة (التنمية المستدامة والاقتصاد الأخضر)

Environment (Sustainable Development & Green Economy)



مسابقة أبحـــاث المستقبل الدورة الثانية



Future Research Competition 2nd Edition

معايير المسابقة Competition Criteria

- The research topic must be related to one of the competition domains.
- The research or any part of it must not have been previously published by any means, and an acknowledgment to this effect must be signed.
- The research must adhere to scientific methodology in writing.
- Each participant is allowed to submit only one research paper for the competition, in only one domain, and under only one category of the competition.
- More than one researcher can participate in a research paper.
- The research can be written in either Arabic or English.
- The submitted research must not have won any other competitions or awards or been used to obtain an academic degree. It should be beneficial to society and present some scientific suggestions and recommendations.
- 8. An electronic copy of the research must be submitted in both Word and PDF formats to the email: Research@dji.gov.ae.
- Research submitted after the specified dates will not be considered.
- 10. The decisions of the arbitration committee are final and cannot be contested.
- 11. Submitted research becomes the property of the competition and cannot be disposed of or published until the results are announced.
- 12. The winning works will be published exclusively by the Dubai Judicial Institute Publishing House, both in print and electronically on all the institute's publishing platforms.
- 13. Winning books will be published within the Institute's Studies and Research Series, and winning research papers will be published in a special issue of the Institute's peer-reviewed journal.
- 14. 14. Books and research papers submitted to the competition and approved by arbitration but not winning the competition will be published according to the publishing procedures followed at the institute.
- 15. The mentioned dates are final and the period for receiving entries will not be extended. The results will be announced in June 2025.

- أن يكون موضوع البحث مرتبطاً بأحد محالات المسابقة.
- ألا يكون قيد سبق نشر البحث أو جزء منية بأي طريقية من طرق النشر، ويتم التوقيع على إقرار بذلك.
 - أن يكون البحث مراعياً المنهجية العلمية في الكتابة.
- يحق لكل مشترك التقدم بيحث واحد فقط للمشاركة في المسابقة، ولمحال واحد فقط، وضمن فئة واحدة من فئات المسابقة.
 - بحوز اشتراك أكثر من باحث في البحث.
 - أن يكون مكتوبا باللغة العربية أو الانجليزية.
- 7. ألا يكون البحث المقدم قـد فـاز فـى أى مسابقات أو جوائـز أخرى أو حصل به على درجة علمية. وأن يكـون مفيـدآ للمحتمع، وبعرض بعض المقترحات والتوصيات العلمية.
- قديم نسخة الكترونية بصبغة word، وصبغة PDF على البريـد الإلكترونـي: Research@dji.gov.ae.
 - لا ينظر في الأبحاث المقدمة بعد التواريخ المحددة.
 - 10. قرارات لجنة التحكيم نهائية ولا يجوز الاعتراض عليها.
- 11. الأبحاث المقدمـة للمسابقة هي ملـك للمسابقة ولا يجـوز التصرف فيهـا أو نشـرها حتـى إعـلان النتائـج.
- 12. تنشر الأعمال الفائزة (بشكل حصرى) لدى دار نشر معهد دبى القضائي، ويكون النشر ورقياً والكترونياً في منصات النشر التابعة للمعهد.
- 13. تنشر الكتب الفائزة ضمن سلسلة الدراسات والبحوث في المعهد، وتنشر الأبحاث الفائزة ضمن عدد خاص في مجلة المعمد العلمية المحكمية.
- 14. الكتب والأبحاث المقدمة للمسابقة والمجازة تحكيماً -ولم تفز في المسابقة - سيتم نشرها وفق إجراءات النشر المتبعـة في المعهـد.
- 15. المواعيـد المذكـورة نهائيـة ولـن يتـم تمديـد فتـرة اسـتلام المشاركات، على أن يكـون إعـلان النتائـج فـي شـهر يونيــو .2025

التواصل والمشاركة

مهددبي القضائي DUBAI JUDICIAL INSTITUTE

مسابقة أبحساث المستقبل الدورة الثانية



Future Research Competition



معايير البحث Research Criteria

- The font type used in writing the research: Simplified Arabic.
- 2. The font size in the text of the research is 14, and 12 in the margin and citations.
- 3. The font size for the research title is 18, 16 for the main titles, and 14 Bold for the subtitles.
- 4. Line spacing: 1 cm.
- 5. The main elements of the research:
 - Title page
 - Abstract (summary) in Arabic and English
 - Methodological introduction
 - Thematically divided body
 - Conclusion
 - Results and recommendations
 - Suggested topics for study and research
 - Reference list
- The APA system is used for reference citations, whether in the margin or in the body.
- 7. Reference citation numbers are written in parentheses.
- Book's pages does not exceed 150 pages, and research does not exceed 60 pages.

- 1. نوع الخط المعتمد في كتابة البحث: Simplified Arabic
- 2. حجم الخط في متن البحث (14)، و(12) في الهامش والاستشهادات المرجعية.
- حجـم الخـط فـي عنـوان البحـث (18)، و(16) فـي العناويـن الرئيسـة، و(14 Bold (14) للعناويـن الفرعيـة.
 - 4. مسافة التباعد بين الأسطر (1 سم.)
 - 5. العناصر الرئيسة للبحث:
 - و صفحة عنوان.
 - مستخلص (ملخص) باللغة العربية والإنجليزية.
 - مقدمة منهجية.
 - متن البحث مقسم موضوعيًا.
 - خاتمة.
 - نتائج وتوصيات.
 - موضوعات مقترحة للدراسة والبحث.
 - قائمة مراجع.
- 6. يستخدم نظام (APA) في كتابة الاستشهادات المرجعية سواء
 كانت في الهامش أو في المتن.
 - ُ. تكتب أرقام الاستشهادات المرجعية بين قوسين.
 - عفحات الكتاب لا تتجاوز 150 صفحة، والبحث لا يتجاوز 60 صفحة.

ياً کا محمد دبي القضائي DUBAI JUDICIAL INSTITUTE

مسابقة أبحـــاث المستقبل الدورة الثانية



Future Research Competition

2nd Edition



الجوائز Awards

فئة البحوث Research Category

المركز الأول 1st Rank 7,000

درهم AED

المركز الثاني Rank 1nd Rank 5,000

درهم AED

المركز الثالث 3،000 3,000

درهم AED

فئة الكتب Book Category

المركز الأول 1st Rank 15,000

درهم AED

المركز الثاني Rank المركز الثاني 10,000

درهم AED

المركز الثالث 3rd Rank 7,000

درهم AED



مسابقة أبحـــاث المستقبل الدورة الثانية



Future Research Competition

2nd Edition











DubaiJudicial DubaiJudicial



© 042833300

www.dji.gov.ae

Research@dji.gov.ae

